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Lokalrådsmøde 06.02.2024 

 
Referat 

 
Til stede: Evald, Kim, Eddie, Daniel, Gitte, Benjamin, Per, Hans Jørgen, Kaj, Peder 
 
1. Referat fra formandsmøde d. 16/1 

 
Referatet er rundsendt. Mødet er for de 4 lokalråd. Ang. Springvand – lokalrådene vil ikke 
lægge penge til driften. Drøftet om springvandene kan omlaves til noget skulpturelt. Gerne for 
kommunen, og de ekstra 75.000 kr. af borgerbudgettering kan bruges til omdannelsen. Se 
under pkt. 2. 
 
Ang. status på Ikast-Brandes hjemmeside vedr. tilflyttere ”livet her”. Den opdateres kun, hvis 
vi melder ind. Der søges at lave en struktur på det. Kommunens aktiviteter med en særskilt 
tilflytterguide er ophørt. 
 
 
2. Evaluering af borgerbudgettering 2023 samt kik mod 2024. 

 
Evaluering af 2023.  
Det første møde var meget dårligt besøgt. Senere blev modtaget 5-6 forslag, som alle blev 
tilgodeset. Ungepuljens anvendelse (Baboon City) blev drøftet.  
 
Der var mange til det sidste møde. Forsamlingshuset har tilbudt at lægge lokaler til næste år. 
 
Vedr. 2024.  
Der er 200.000 kr., hvoraf de 75.000 kr. er en forøgelse vedr. drift af springvand. Skal vi 
afsætte noget til springvand? Forslag om, at det håndteres ligesom ungepuljen, så hvis ikke 
det bruges, så tilfalder det andre formål. Lokalrådet er stadigvæk ikke interesseret i at 
overtage driften med springvand, hvis andre vil tage projektet med omdannelse, vil det være 
at foretrække. Også holdning om, at det ikke skal være et særskilt reserveret beløb eller evt. af 
mindre størrelse. Udvalget giver et konkret oplæg på, hvordan det skal håndteres.  
  
Det blev drøftet, om processen er egnet i forhold til midlernes formål, da det meget er de 
samme foreninger, som søger og får. Forslag om, at afstemningen kan ske digitalt. Udvalget 
overvejer dette, og også stemmeafgivelsen generelt evt. over et længere tidsrum. Hvis 
fremmødet skal være større til det første møde, skal markedsføringen være mere omfattende. 
Daniel vil gerne hjælpe med den del.  
 
Ungepuljen er en god idé, men kan det håndteres anderledes, så ikke ethvert projekt vil få 
tilskud uanset indhold. 
 
Udvalget kan (bør) selv afholde udgifterne til arrangementerne ud af puljen. 
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3. Værtsskabet d. 21/5. 

 
Der kan forventes 20 – 30 deltagere. Kommunen står for indbydelsen og betaler gildet. 
Evalds forslag til program: 
 17.00 – 18.00 

 Mødes på Arslevvej. Emne til fremvisning og snak: Den kommunale udstykning og 
tilhørende vejforbindelse, det rekreative område ved okkersøen med kik over til det 
område, Joachim er i gang med at udvikle – en lille gåtur.  

 Bordinghallen med et kort kik på Knudepunktet. 
 18.00 – 20.00 

 Kort over Bording med øvrige udbygningsområder. 
 Kort præsentation af hidtidige borgerbudgetteringsemner – efter ønske fra udvalget. 
 Forplejning. 
 Resterende møde – evt. emner fra øvrige lokalråd eller fra kommunen. 

 
Forslag om, at bespisningen sker i Væksthuset. Cafeen er dog reserveret, men forplejningen 
kan nok leveres til Væksthuset. Evald forsøger at flytte. 
 
 
4. Fra udvalgene – status på projekter. 

 
 Knudepunktet – Evald. Udvalget er utålmodigt, men desværre intet nyt fra kommunal 

side. Vi har ikke brugsretten endnu.  
 

 Flagporte – Benjamin. Beslagene er ved at blive lavet – der er fundet en løsning. Håb 
om, at flagene kan flagre 21/5. 

 
 ”Bykalender” – Daniel. Intet nyt. Udskudt på ubestemt tid. 

 
 Trafikudvalget – Per og Peder – se også vedr. multisti. Intet nyt heller ikke om 

bommenes reaktionstid i forhold til langsomt gående og disse personers mulighed for 
at passere. Peder giver en tilbagemelding til personen. 

 
 Bordingtouren 2024 v. Kaj og Evald. Der er modtaget bevilling fra Liv i Bording dog 

med et lavere beløb, hvilket giver en højere deltagerbetaling 350 kr. Ruten er lagt lidt 
om til det kortere. Afholdes i byfestugen 17/8. 

 
 Natur- og fritidsudvalget – møde d. 11/3 – Evald. Forårsarbejdsdag planlægges. Der 

mangles ophængning af redekasser. Der er meget vedligeholdelsesarbejde. 
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 Multistien – Evald. Den politiske proces er i gang. Det vides ikke, hvad det ender ud i 

men håbet er, at kommunen overtager. Lokalrådet har 40.000 kr. tilgode – stilauget 
lover tilbagebetaling. Det behandles i udvalget d. 17/4 og besluttes endeligt i byrådet 
d. 29/4. Først derefter ved vi endeligt, hvordan vores mellemværende løses. 
 

 Birgit har ønsket at blive frigjort fra arbejdet med 7441.nu. Jobannonce i forbindelse 
med årsmødet. Evald kontakter Birgit om at lave en beskrivelse. Hvis ikke der 
kommer andre, så finder lokalrådet en løsning. 

 
 Trafiktællinger – der har været en del trafiktællinger i 2023 – der findes ikke 

opdaterede på kommunens hjemmeside – Evald afventer tilbagemelding. 
 

 Evald har spurgt til status på byudbygningsområderne: 1) Bodholtvej, 2) Imerco 
grunden, 3) Joachims område mellem jernbane og åen – afventer svar. Rundsendes når 
modtaget.  

 
 Tryghedsgrupperne. Vores medlemmer orienteres bla. om narkosagen. Politiet laver 

opgørelser over, hvad de har været involveret i, hvilke kan sammenholdes med vores 
egne observationer. 
Gruppen omkring LokalTryghed arbejder med tilskud til alarmer, belysning, G4S osv. 
 

 Hundeskoven. Penge til udbedring af hærværk blev bevilliget.  
 
 
5. Årsforsamling d. 14/3 2024 

 
 Årsregnskabet – er under udarbejdelse af Eddie 

 
 Annoncering – Evald laver. Forslag om, at vedtægterne ændres, så det ikke skal 

annonceres i avisen mindst 21 dage før. Forslag til ny formulering: ”14 dage før ved 
offentlig annoncering”. 

 
 På valg efter 2 år er: Benjamin (modtager genvalg), Kim (ikke genvalg), Peder 

(modtager genvalg) og Evald (ikke genvalg), samt efter 1 år suppleanterne: Kaj 
(genvalg som suppleant), Hans Jørgen (modtager valg som fuldgyldigt) og Per 
(genvalg som suppleant). Forslag om, at der sættes en headhuntingproces i gang. 
Vedtægterne siger 7 medlemmer og 3 suppleanter. Hvis ikke lokalrådet er fuldtalligt 
valgt på generalforsamlingen, kan lokalrådet bemyndiges af generalforsamlingen til at 
supplere sig efterfølgende. Evalds stop vil efterlade et stort hul i lokalrådet. Der vil 
sandsynligvis blive behov for at fokusere og indskrænke lokalrådets arbejde. Forslag 
om, at der vælges en næstformand til at fordele formandens arbejdsopgaver på – ikke 
umiddelbar tilslutning hertil. Evald kunne dog godt havde ønsket sig en næstformand i 
sin periode. Evald er villig til at færdiggøre de igangsatte projekter bla. Bordingtour 
og lokalrådenes møde den 21/5. 
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 Beretning – som følge af, at Evald stopper aflægger udvalgene selv beretning for hvert 
deres område.  

 
 Der skal afholdes konstituerende møde senest 2 uger efter årsforsamlingen. I år kan 

det ikke være efter generalforsamlingen, så i stedet den 19/3 kl. 19.00. Det holdes hos 
Gitte på Bakkevænget 20. Det indføjes i dagsordenen på GF. 

 
 Dirigentforslag Henrik Engedahl – Evald spørger. Ellers Bent Hulgaard. 

 
 
6. Eventuelt. 
 
Referatet lukket efter ønske fra de lokalrådsmedlemmer, der fortsætter i lokalrådet, således at 
der kan være en åben debat om lokalrådets arbejde fremover og headhunting af ny 
formand/medlemmer. 
 
 
7. Næste møde. 
 
Findes på konstituerende møde. 


